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Slovo starostySlovo starosty
Vážení spoluobčané,
závěr roku se kvapem blíží a za pár dnů bu-
deme opět stát na prahu roku nového. Jaký 
bude rok, který je před námi, se teprve uvidí. 
Nyní však se můžeme ohlédnout za rokem, 
který je prakticky u konce, a já bych si v krát-
kosti v pár řádcích jej dovolil shrnout.
Hned na samém počátku roku se v obci reali-
zovala kompletní výměna veřejného osvětlení 
za úsporná LED svítidla v obou částech obce. 
Díky této výměně je již vidět úspora nejen na 
opravách veřejného osvětlení, jelikož v  po-
slední době s ohledem na stáří svítidel byly 
opravy častější a častější, ale především je zde 
úspora elektrické energie, která byla jasně 
vidět již při první fakturaci v polovině tohoto 
roku. Jak jsem informoval dříve, při přípravě 
celého projektu byla tato nemalá investice fi-
nančně podpořena zčásti i z Ministerstva prů-
myslu a obchodu ČR. Také se započalo s rea-
lizací nového pódia na výletišti „Pod lipami“. 
Staré pódium bylo kompletně odstraněno 
a postaveno nové. Při letošní naší pouti bylo 
nové pódium poprvé v provozu a ohlasy byly 
velmi pozitivní. Tímto také celý areál včetně 
zbudovaného sociálního zázemí a zázemí pro 
občerstvení postupně dostává jakousi znám-
ku areálu 21. století. Ještě nás zde však nějaká 
práce čeká, především oprava tanečního par-
ketu. Veškeré další práce zde budou pochopi-
telně záležet na finančních možnostech. Dále 
se také na jaře začalo s  další etapou oprav 
chodníků kolem státní silnice, kde bylo navá-
záno na opravy z roku předchozího. Tato další 
větší investice byla zdárně dokončena i díky 
pomoci finančních dotací z  Jihomoravského 
kraje, které obci kraj poskytnul. V současné 
době jsou již chodníky kolem státní silnice 
kompletně opraveny a  spolu s novými vy-
budovanými chodníky z  předchozích let tak 
zajišťují bezpečný provoz a pohyb chodců 
v obou částech obce. Podařilo se kompletně 

administrativně zpracovat projektovou do-
kumentaci a stavebně povolit realizaci oprav 
a rekonstrukce komunikací pod kostelem. 
V  příštím roce by mohla být zahájena první 
etapa. Zde však bude nutné na tyto opravy 
získat finanční prostředky i  z jiných zdrojů, 
jako například z Ministerstva pro místní 
rozvoj ve spojení s dotacemi evropskými, 
případně z Jihomoravského kraje. Na této 
problematice kolem získávání dalších dotací 
se též usilovně pracuje. V listopadu bylo ještě 
rozhodnuto, že v příštím roce konečně zrea-
lizujeme pod základní školou multifunkční 
hřiště, na které je delší dobu vydáno stavební 
povolení a které jsme několikrát prodlužovali. 
Stavební úřad v Blansku nám totiž vydal pod-
mínku, že pokud bychom nezačali s realizací 
v příštím roce, stavební povolení by nemohlo 
být dále prodlouženo a celý připravený pro-
jekt, na který byly vynaloženy v  minulosti 
finanční prostředky a  spousta práce, by se 
musel zahodit a tím by byl zmařen. V příštím 
roce se realizace multifunkčního hřiště tedy 
zahájí a také dokončí. Na stavbu hřiště byla 
totiž na základě výběrového řízení vybrána 
realizační firma Sportovní podlahy Zlín, s.r.o. 
Radou obce je již schválena smlouva o dílo 
a podepsaná oběma stranami. Se stavbou 
by mohlo být započato začátkem dubna, 
kdy už nám to počasí v našich podmínkách 
snad dovolí. Multifunkční hřiště bude sloužit 
jak pro základní či mateřskou školu, tak pro 
širokou veřejnost. I v tomto roce, v rámci 
probíhajících pozemkových úprav obec ře-
šila se Statním pozemkovým úřadem plán 
společných zařízení a opatření pro obě kata-
strální území, která následně byla schválena 
zastupitelstvem obce. Obec také dlouhodobě 
řeší společně s některými ostatními obcemi 
a s iniciativní podporou paní senátorky Ing. 
Jaromíry Vítkové nedostatečné pokrytí mo-
bilním signálem v některých územích, včetně 

naší obce, především pak v katastrálním úze-
mí v Housku. V této souvislosti se nyní hledá 
vhodná lokalita pro stavbu vysílače, která by 
technicky vyhovovala mobilním operáto-
rům, ale zároveň nenarušovala současný ráz 
obce. Také v roce 2024 obec podporovala 
a poskytla finanční výpomoc na činnosti 
místním organizacím a spolkům. Navíc pro 
zásahovou jednotku sboru dobrovolných 
hasičů Vysočany se obci podařilo získat ne-
malé finanční prostředky z Jihomoravského 
kraje na nákup věcných prostředků při ře-
šení vzniklých mimořádných událostí, kde 
zbývající finanční prostředky dle podmínek 
dotační politiky obec dofinancovala. Byly 
nakoupeny ochranné pomůcky, především 
pak pro některé nové členy jednotky, kteří 
ještě ochrannými pomůckami nedisponovali. 
Nyní je zásahová jednotka plně vybavena. 
Všem spolkům, které působí v naší obci, tímto 
zároveň děkuji za spolupráci. Během celého 
roku bylo také pochopitelně nutné zajistit 
i  běžný chod a provoz obce, údržbu zeleně, 
komunikací a veřejných budov, což vyžado-
valo také nemalé finanční prostředky. V této 
souvislosti bych chtěl zmínit, že bylo nutné 
opravit balkon mateřské školy, který byl už 
ve špatném technickém stavu a pro děti tak 
z hlediska bezpečnosti nedostupný. Balkon 
je kompletně opraven a splňuje tak veškeré 
bezpečnostní předpisy, navíc byl opatřen no-
vým moderním nerezovým zábradlím, které 
působí vzhledově velmi pěkně.
Vážení spoluobčané, rok, který je před námi, 
bude rovněž naplněn spoustou úkolů, cílů 
a práce. Tak si všichni přejme, ať se nám je po-
daří splnit. Na závěr si dovolím vám všem po-
přát jménem svým i jménem Zastupitelstva 
obce Vysočany klidné a spokojené prožití 
svátků vánočních a do roku 2025 především 
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Bc. Josef Ovad, starosta obce

Aktuální informaceAktuální informace
Zastupitelstvo obce schválilo na svém 10. ve-
řejném zasedání dne 18. září 2024 obecně 
závaznou vyhlášku č. 1/2024 o místním po-
platku za obecní systém odpadového hospo-
dářství a výši poplatku 800 Kč za poplatníka. 
Náklady na systém obecního hospodářství 

se zvyšují, obec doplácela do systému odpa-
dového hospodářství mezi lety 2011–2023 
celkem 1.036.252 Kč. Poplatek je splatný 
jednorázově, a to nejpozději do 31. března 
2025, nebo ve dvou stejných splátkách, nej-
později do 31. března 2025 a 30. září 2025. 

Upřednostňujeme platbu bezhotovostně 
na účet č.: 3626631/0100, variabilní symbol 
je rodné číslo poplatníka. V hotovosti je mož-
né poplatek uhradit na pokladně obecního 
úřadu.

Vysočanská SMSkaVysočanská SMSka

Bylo vysázeno 10 stromů švestek na obec-
ních pozemcích.

Byl navýšen finanční dar určený k částečné-
mu pokrytí nákladů spojených s nástupem 
žáka do Základní školy Vysočany ze 2.000 Kč 
na 5.000 Kč, s podmínkou, že při nástupu dí-
těte do školy obdrží zákonný zástupce žáka.

Valná hromada svazku obcí Drahanská vr-
chovina na svém zasedání dne 27. listopadu 
2024 schválila cenu vodného od 1. 1. 2025 ve 
výši 102,65 Kč/m3, včetně 12 % DPH a 864 Kč/
vodoměr a rok.
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Schůze Rady obce VysočanySchůze Rady obce Vysočany

Zasedání Zastupitelstva obce VysočanyZasedání Zastupitelstva obce Vysočany

• poskytnutí investičního příspěvku na rok 
2024 svazku obcí Drahanská vrchovina ve 
výši 942 850 Kč,

• inventarizační zprávu za rok 2023,
• poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 200 

000 Kč Tělovýchovné jednotě Vysočany,
• prodej části pozemku p. č. 839/1, v k. ú. 

Molenburk, obec Vysočany, o výměře 128 m2,
• plán společných zařízení zpracovaný 

v  rámci komplexních pozemkových úprav 
v katastrálním území Housko a v katastrál-
ním území Molenburk, předložený Státním 
pozemkovým úřadem, Krajským pozem-
kovým úřadem pro Jihomoravský kraj, po-
bočkou Blansko,

• závěrečný účet obce Vysočany za rok 2023, 
včetně Zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Vysočany, a souhlasilo 
s celoročním hospodařením obce za rok 
2023 s výhradou,

• chyby a nedostatky zjištěné při přezkoumání 
hospodaření obce Vysočany za rok 2023, kdy 
poskytnutí dotací a návratných finančních vý-
pomocí nad 50 000 Kč v jednotlivém případě 
fyzickým nebo právnickým osobám a uzavření 
veřejnoprávních smluv o jejich poskytnutí spa-
dá do vyhrazené pravomoci zastupitelstva obce,

• účetní závěrku obce Vysočany za rok 2023,
• Zprávu o výsledku přezkoumání hos-

podaření a Závěrečný účet Spolku pro  
 

rozvoj venkova Moravský kras za rok 2023,
• Zprávu o výsledku přezkoumání hos-

podaření a Závěrečný účet svazku obcí 
Drahanská vrchovina za rok 2023,

• Zprávu o výsledku přezkoumání hos-
podaření a Závěrečný účet svazku obcí 
Drahansko a okolí za rok 2023,

• obecně závaznou vyhlášku č. 1/2024, 
o  místním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství,

• prodej části pozemku, p. č. 829/1, včetně 
studny, v k. ú. Molenburk, obec Vysočany, 
o výměře 19 m2,

• dohodu o cílech auditu familyfriendlycom-
munity.

• smlouvu o poskytnutí podpory členské 
obci SMS ČR mezi obcí a Sdružením míst-
ních samospráv České republiky, z.s., IČ: 
75130165,

• přijetí daru ve výši 5.000 Kč darovací smlou-
vu mezi obcí Vysočany a firmou TOP LANTIS 
SPOL s.r.o., IČ: 26243211,

• darovací smlouvu na darování finanční 
částky k úhradě nákladů na kastraci ko-
ček,

• vyřazení knih z obecní knihovny,
• ceník pronájmů v obci Vysočany s platností 

od 1. 6. 2024,
• od 1. 9. 2024 měsíční úplatu za předškolní 

vzdělávání ve výši 450 Kč,
• smlouvu o spolupráci k projektu společ-

ných nákupů energií na rok 2025 mezi obcí 
Vysočany, IČ: 00281301 a Tradice Slovácka, 
o.p.s., Blatnička č.p. 98, 696 71 Blatnička, 
IČ: 26976595,

• přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského 
kraje ve výši 100.000 Kč z dotačního progra-
mu „Podpora jednotek sborů dobrovolných 
hasičů obcí Jihomoravského kraje pro rok 
2024“,

• smlouvu na zajištění pouťových atrakcí 
mezi obcí Vysočany a společností Antonín 
Doležal, Malostranská 13, 625 00 Brno, IČO 
607851599 na období 2025–2029,

• peněžitý dar ve výši 11.000 Kč Tělovýchovné 
jednotě Vysočany, IČ 47886129,

• převod finančních prostředků MŠ Vysočany 
z fondu rezervního do fondu reprodukce 
investičního majetku ve výši 85 000 Kč,

• formulář žádosti o poskytnutí finančního 
daru určeného k částečnému pokrytí nákla-
dů spojených s nástupem žáka do Základní 
školy Vysočany,

• darovací smlouvu na darování finanční 
částky ve výši 5 000 Kč k úhradě nákladů  

spojených s nástupem žáka do prvního roč-
níku Základní školy ve Vysočanech,

• peněžitý dar ve výši 10.000 Kč pro Orel jed-
nota Vysočany, IČ: 05880751,

• převod finančních prostředků ZŠ Vysočany 
z fondu rezervního do fondu reprodukce 
investičního majetku ve výši 44 707 Kč,

• zadávací řízení na veřejnou zakázku s  ná-
zvem „Multifunkční hřiště s běžeckou drá-
hou, opěrnými stěnami a oplocením“,

• výjimku z počtu žáků a stanovila pro škol-
ní rok 2024–2025 celkový počet žáků pro 
Základní školu Vysočany na 40 žáků,

• smlouvu o dílo na stavební práce pod 
názvem „Multifunkční hřiště s běžeckou 
dráhou, opěrnými stěnami a oplocením“. 
s firmou SPORTOVNÍ PODLAHY ZLÍN, s.r.o., 
Mostní 5552, 760 01 Zlín, IČ: 25560191,

• prodejní cenu 99 Kč za obrazový kalendář 
obce Vysočany na rok 2025.

Rada obce Vysočany na svých zasedáních od dubna do listopadu v roce 2024 mj. schválila:

Zastupitelstvo obce Vysočany na svých veřejných zasedáních v roce 2024 mj. schválilo:

Termíny svozu komunálních odpadů v roce 2025Termíny svozu komunálních odpadů v roce 2025
Svoz SKO (směsný komunální odpad) v roce 2025 v obci Vysočany bude probíhat ve středu v sudém týdnu.

08.01. 02.04. 25.06. 17.09. 10.12.

22.01. 16.04. 09.07. 01.10. 24.12.

05.02. 30.04. 23.07. 15.10.

19.02. 14.05. 06.08. 29.10.

05.03. 28.05. 20.08. 12.11.

19.03. 11.06. 03.09. 26.11.
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Kulturní a sociální komiseKulturní a sociální komise
Vážení občané, 
rád bych vám představil, co se v naší obci udá-
lo v roce 2024 a podělil se s vámi o některé 
ze zajímavých informací a aktivit organizova-
ných Kulturní a sociální komisí.
Ve Vysočanech žilo v roce 2024 celkem 766 
obyvatel, z toho 557 v části Molenburk a 209 
v Housku. Během roku se dvě děti narodily 
a přistěhovalo se 14 nových obyvatel. Na 
druhé straně nás opustilo šest spoluobčanů 
a 12 osob se odstěhovalo. Kvůli nízkému po-

čtu narozených dětí neproběhlo v tomto roce 
tradiční vítání občánků.
Kulturní a sociální komise také ocenila ži-
votní jubilea 34 obyvatel. Dvanáct z nich 
oslavilo 70. narozeniny, šest dosáhlo věku 
75 let, deset 80 let, jeden občan oslavil 
85 let a pět občanů se dožilo 90 a více let. 
Nejstarší občan Vysočan pak oslavil úcty-
hodných 95 let. Všem jubilantům přejeme 
pevné zdraví a mnoho radosti do dalších let.
V březnu obec Vysočany ve spolupráci s ČČK 

Vysočany uspořádala v sále kulturního domu 
akci zaměřenou na cestování a dobrodruž-
ství. Hostem večera byl známý cestovatel 
Jiří Kolbaba, který představil svou nejnovější 
přednášku nazvanou Splněný sen. Akce přilá-
kala velké množství návštěvníků a sál kultur-
ního domu byl zcela zaplněn.
Jednou z nejvýznamnějších událostí roku 
měly být plánované oslavy 300 let od založení 
Molenburku a 60 let od spojení Molenburku 
a Houska, které daly vzniknout Vysočanům. 

Graf zobrazuje počet obyvatel v obci Vysočany od roku 2004 do roku 2024.  
Z dat je patrný postupný pokles populace, který je znázorněn také lineární trendovou přímkou (zpracoval V. Kolomazníček).
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Slavnostní mše konaná za obec k výročí (foto: R Lessy)

Sál KD Vysočany, Jiří Kolbaba – Splněný sen (foto: V. Kolomazníček)

Audit familyfriendlycommunityAudit familyfriendlycommunity
Audit familyfriendlycommunity byl pro naši 
obec velkým přínosem, obzvláště díky spolu-
práci s vámi, občany. Podařilo se shromáždit 
zajímavé podněty, ze kterých bylo zastupitel-
stvem obce v říjnu 2024 schváleno 18 bodů. 
Získali jsme i požadavky od dětí ze základní 
školy. Jejich přání směřovala především ke 
sportu. Projektová skupina udělala spolu s ob-
čany kus práce pro plánování rozvoje obce do 
budoucnosti. Schválená opatření jsou výsled-

kem reálných možností obce pro investování 
do rozvoje, do míst, která si sami občané určili, 
tudíž vynaložené prostředky budou efektivně 
využity. Realizace jednotlivých opatření bu-
dou probíhat od roku 2025 do roku 2027.

Seznam schválených opatření:
  1) Omezení provozu sekaček, cirkulárek 

a motorových pil v neděli – cílem opatření 
je zvýšit pohodu života občanů v obci.

  2) Vzdělávací kroužky pro děti – cílem opat-
ření je dostatečná nabídka kroužků pro 
děti.

  3) Dořešení malého hřiště u školy výstavbou 
multifunkčního hřiště – cílem je vybudo-
vat víceúčelové hřiště pro základní školu 
v blízkosti objektu školy.

  4) Kluziště fungující v zimním období – cílem 
je podpořit pohybovou aktivitu občanů 
a zimních sportů.

Slavnosti měly probíhat tři dny a zahrnovat 
koncert, ukázky hasičské techniky, slavnostní 
průvod, exhibiční fotbalové utkání a další 
akce. Nepřízeň počasí však většinu programu 
zhatila. Uskutečnila se pouze slavnostní mše, 
položení věnců a zasazení pamětního stromu, 
ke kterému bude přidána pamětní deska. 
Koncert zpěvačky Alishi byl přesunut na jaro 
2025, termín bude upřesněn.
Dále bych rád zmínil, že v rámci nového pro-
jektu „Středověkou cestou srdcem Drahanské 
vrchoviny” probíhají přípravy na realizaci na-

učné stezky, která má návštěvníkům přiblížit 
bohatou historii regionu. Plánovaná trasa 
propojí významné historické lokality, včetně 
zaniklých sídel a reliktů stavebních památek. 
Díky využití moderních technologií, jako jsou 
např. drony a geofyzikální průzkumy, budou 
tyto památky lépe zdokumentovány a připra-
veny k prezentaci veřejnosti. Projekt si klade za 
cíl nejen zvýšit povědomí obyvatel o jejich kra-
jině, ale také přilákat do Vysočan více turistů.
V tomto roce vyšlo již třetí vydání obecního 
kalendáře, který letos mimo jiné informuje 

o svozu odpadu v naší obci. S kalendářem 
je možnost zapojit se i do soutěže o knihu 
„Obec Vysočany” a je k zakoupení na OÚ ve 
Vysočanech.
Na závěr roku přejeme všem obyvatelům klid-
né Vánoce a šťastný rok 2025 plný zdraví, ra-
dosti a úspěchů. Společnými silami můžeme 
dále rozvíjet naši obec a posilovat vzájemné 
vztahy.

PhDr. Václav Kolomazníček,
předseda Kulturní a sociální komise
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  5) Rekonstrukce posilovny – cílem je re-
konstrukce prostor posilovny a zajištění 
následné údržby prostor.

  6) Rozšíření počtu odpadkových košů – cí-
lem je podpořit čistotu v obci instalací 
většího počtu odpadkových košů.

  7) Doplnění laviček pro odpočinek – cílem 
opatření je zvýšení počtu míst pro odpoči-
nek, včetně podpory občanské pospolitosti.

  8) Bezbariérový přístup do společenských 
prostor – cílem je umožnit bezbariérový 
přístup do kulturního domu.

  9) Dopravní zrcadla u hasičské zbrojnice 
a  chaloupek – cílem je zajistit bezpečný 
výjezd vozidel na silnici vozidel II. třídy.

10) Besedy pamětníků pro všechny – cílem 
opatření je mezigenerační komunikace 
a předávání zkušeností.

11) Renovace kurtu v Housku a WC – cílem je 
podpora sportovního vyžití v místní části 
Housko.

12) Vytvoření odpočinkové zóny – cílem 
opatření je realizovat prostor pro relaxaci 
a setkávání.

13) Vycházková trasa pro rodiny – cílem je 
úprava cesty kolem lesa pro bezproblé-
mový pohyb kočárků a vozíčkářů.

14) Realizace přednášek a kurzů – cílem 
opatření je podpora celoživotního vzdě-
lávání.

15) Renovace autobusových zastávek – cílem 
opatření je oprava autobusových zastávek 
v obci.

16) Nový obecní web a využívání sociálních 
sítí – cílem opatření je zlepšení komunika-
ce samosprávy obce s veřejností.

17) Obnova zeleně v obci – cílem realizace 
opatření je zkvalitňování životního pro-
středí v obci.

18) Naučné stezky v obci – rozvoj cestovního 
ruchu a atraktivity obce.

Markéta Fučíková,  
pověřená osoba za audit v obci

Pacienti jsou pro nás důležití, děláme si na ně časPacienti jsou pro nás důležití, děláme si na ně čas
Zdravotní péči pro nemocné lidi poskytujeme 
celou dobu, co naše Charita pomáhá v regio-
nu. Jak se za tu dobu služba proměnila a že to 
důležité v ní zůstává, vypráví vedoucí Domácí 
zdravotní péče Radka Kuncová.

Koncept charitní pomoci, kdy zdravotní 
sestry jezdí k lidem domů, vznikl na 
Blanensku už v roce 1992. Nastala  
u Domácí zdravotní péče za tu dobu 
nějaká výraznější změna?
První charitní sestry jezdily k lidem na kole, 
dnes už má každá sestra služební auto s kom-
pletním vybavením potřebným ke své práci. 
Nejvýraznější změnou je ale obsah práce. Do 
domácího prostředí se dostává čím dál víc 
speciálních zákroků, které dřív byly možné jen 
ve zdravotnických zařízeních. Jsme zvyklé re-
agovat a vyškolit se na takové speciality jako 
domácí dialýza, umělá plicní ventilace, výživa 
podávaná přes enterální pumpu a jiné. 

Kdy jako pacient můžu využít Domácí 
zdravotní péči? Co pro to můžu udělat?
Domácí zdravotní péče je hrazená ze zdra-
votního pojištění a předepsat ji dnes už 

může jakýkoliv lékař. Naše zdravotní sestry 
provádějí doma u klientů opravdu široké 
spektrum zdravotnických úkonů od infúzí, 
převazování ran, péči o katetry až po reha-
bilitaci např. po mozkové příhodě, výměně 
kloubů apod. Pokud třeba kvůli ránám, tišení 
bolesti nebo výměně močového katetru mu-
síte jezdit do nemocnice a cesta do zařízení 
je náročnější než samotný úkon, požádejte 
svého praktického lékaře, jestli by sestry 
z  charitní Domácí zdravotní péče nemohly 
jezdit k vám. 

Jak dlouho k pacientovi může docházet 
charitní sestra z Domácí péče? Je to jen 
akutní pomoc, nebo může být i dlouho-
dobá?
Návštěvy můžou být denně i jednou týdně. 
Podle toho, jak zdravotní stav pacienta posou-
dí lékař. Zdravotní sestra pravidelně sleduje 
a přehodnocuje, jestli se pacientův zdravotní 
stav mění, jak se hojí rány, vrací soběstačnost. 
Dokud se stav klientů zlepšuje, má naše péče 
stále smysl, i když trvá delší dobu. Pokud je to 
potřeba, k pacientům jezdíme i o víkendech, 
svátcích, v noci.

Zdravotních  
služeb, které  
jezdí k lidem 
domů, je víc.  
Proč by si paci-
enti měli vybrat 
zrovna zdravotní 
sestry z Charity 
Blansko? 
Máme letité zkušenosti, které stále rozvíjí-
me, naše sestry se pravidelně školí a zdoko-
nalují svoji práci. Zásadní je pro nás indivi-
duální přístup. Snažíme se, aby k pacientovi 
jezdila stále jedna sestra, zpravidla bydlící 
ve stejné lokalitě. Sestra úzce spolupracuje 
s  místním lékařem, zná prostředí a často 
i samotné pacienty. Obvykle naváže s paci-
entem i jeho rodinou úzký vztah, a tak může 
například zjistit, jestli není potřeba i jiná 
pomoc. Je pro nás důležité, aby se klienti 
cítili dobře po všech stránkách, nejen po té  
zdravotní.
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Svaz tělesně postižených v České republice, z.s., MO Sloup, Svaz tělesně postižených v České republice, z.s., MO Sloup, 
Šošůvka, Vysočany  Šošůvka, Vysočany  
„Pokud žiješ v souladu s přírodou,  
nikdy nebudeš chudý,
pokud žiješ podle mínění lidí,  
nikdy nebudeš bohatý.“
                                                                                                                                     Seneca

Vážení čtenáři,
opět se rok s rokem sešel a my se ohlížíme, 
jak jsme jej prožili, co jsme ztratili a naopak 
získali. Pro naši organizaci byl rok 2024 velmi 
přínosný. Hned v lednu se konala mimořádná 
členská schůze, na níž byli členové seznámeni 
se změnami v organizaci a stanovách. Řádná 
schůze se konala ve Sloupu 27. 4. 2024 ve 
Staré škole, sešlo se 71 členů (ze 110). Nově 
jsme získali 6 členů, někteří vystoupili, jiní na-
vždy odešli od svých blízkých…
Životní jubilea letos oslavilo 31 členů, které 
s přáními i pozorností od MO STP navštívili 
v jednotlivých obcích určené osoby. Tuto tra-
dici nebudeme rušit.
Co se týká pobytových akcí organizace, byl 
to rok nabitý novými zkušenostmi, místy po-
bytu i zážitky. V březnu se konal nový pobyt 
v Sezimově Ústí v hotelu MAS. Účastníci měli 
k dispozici kromě procedur i možnost zdarma 
využít bazén, jeli jsme na zájezd do Tábora 
s místním průvodcem, dále byla možnost fa-
kultativních výletů (např. na hrad Šternberk, 
Čapí hnízdo, zámek Líšno), dále jsme po dva 
večery mohli tancovat, součástí tanečních ve-
čerů byla i hra Bingo a losování o pobyt se sle-
vou na rok 2025. V květnu následoval pobyt 
v  Karlových Varech s dvanácti procedurami, 
jeli jsme na výlet na zámek Kynžvart s krátkým 
zastavením v Mariánských Lázních, další pro-
gramy si zajišťovali účastníci sami (divadlo, la-
novka na Jelení skok, apod). V červnu se konal 
náš evergreen –  Luhačovice v hotelu Vltava. 
V  Luhačovicích je nepřeberné množství kul-

turních akcí – od návštěv koncertů a divadel 
až po přehlídky různých uměleckých souborů, 
hudebních souborů, které hrají k tanci i posle-
chu. V červenci jsme jeli do Janských Lázní, 
tentokrát do hotelu Astoria, který je blízko 
kolonády, bylo tedy možné zúčastnit se veš-
kerých akcí, které se konaly v centru. Někteří 
z účastníků pobytu dále využili nabídek 
domácího hotelu na fakultativní výlety (zá-
mek Kuks, Pomezní bouda, Špindlerův mlýn, 
apod.), nebo absolvovali svoje pěší trasy, např. 
na Stezku korunami stromů, autobusem do 
Vrchlabí nebo Svobody nad Úpou. V srpnu 
jela skupina členů svazu na 
prohlídku zámku Rájec nad 
Svitavou spojenou s pro-
hlídkou galerie upomínko-
vých předmětů. V září opět 
hotel Vltava v Luhačovicích. 
V  říjnu se konal opět nový 
pobyt v  Třeboni v hotelu 
Zlatá hvězda, který se na-
chází přímo na náměstí. 
Procedury byly již pro všech-
ny připravené, počasí nám 
přálo. Využili jsme místního 
vláčku k prohlídce Třeboně, 
dále fakultativně možnost 
plavby lodí po rybníce, na-
vštívili jsme zámek Třeboň, 
Schwarzenberskou hrobku, 

absolvovali jsme exkurze v pivovaru (zařídil 
pan Chaloupka), muzeu a dalších památkách.
V tomto roce jsme dvakrát pořádali sbírku pro 
Diakonii Broumov, opět za spolupráce s  OÚ 
Šošůvka, který propůjčil prostory – velmi dě-
kujeme.
Děkujeme OÚ Šošůvka, OÚ Vysočany a městysi 
Sloup za jejich podporu a také těm členům vý-
boru MO STP, kteří se angažují v práci pro svaz.
Přeji vám všem šťastné a veselé svátky vánoč-
ní a do roku 2025 hodně zdraví, lásky a spo-
kojenosti.

Marie Filoušová, předsedkyně MO STP

Na rok 2025 máme nasmlouvané tyto pobyty:
Sezimovo Ústí – hotel MAS 16.03.–21.03.2025
Karlovy Vary – hotel Morava 12.05.–18.05.2025
Luhačovice – hotel Vltava 31.05.–07.06.2025
Broumov – hotel Praha 16.07.–21.07.2025
Luhačovice – hotel Vltava 06.09.–13.09.2025
Třeboň – hotel Zlatá hvězda 12.10.–18.10.2025

Na všechny pobyty je zajištěna  
doprava, pobytů se mohou  
zúčastnit i nečlenové organizace.

Kulturní podzim s Kulturní podzim s ČČKČČK  
Během podzimu Místní skupina ČČK Vysočany 
nezahálela a pro občany uspořádala dvě kul-
turní akce. Jednalo se o divadelní představení 
a návštěvu vinného sklípku.
Známí herci z pražských divadel nás navštívili 
v neděli 27. října 2024 s divadelní komedií 
Kšanda. Představení bylo nabité humorem, 
vtipy, akcí a nenechalo diváky vydechnout. 
Mezi protagonisty zářili mimo jiné Heidi Janků, 
Jaroslava Stránská, Jaroslav Sypal nebo Martin 
Maxa. Nečekanými hvězdami celého předsta-
vení se stali páni kulisáci. Sál kulturního domu 
byl zaplněný do posledního místa. Salvy smí-
chu a nekončící potlesk nás utvrdily v tom, že 
uspořádat divadelní představení byla dobrá 
volba. Navíc herci byli tak milí, že se po před-
stavení ochotně a bez přemlouvání s diváky 

vyfotili a popovídali si s nimi. Na všechny če-
kalo jako vždy bohaté občerstvení. Díky nad-
cházejícímu státnímu svátku a dobré náladě 
se v sále sedělo do pozdních hodin. V měsíci 
listopadu jsme zorganizovali zájezd do vinné-
ho sklípku do Hustopečí. Do krásného města, 
které je vyhlášené vínem a mandloňovými 
sady, jsme se dopravili autobusem a kupodivu 
jsme ve stejné sestavě odjeli i zpět do Vysočan. 
Ochutnávka vína a mandlových likérů nás če-
kala ve sklípku U Radů. Volba to byla výborná, 
protože posezení ve stylovém sklepě mělo 
neopakovatelnou atmosféru. „Sklípkan“ Svaťa 
nás se svým neotřelým humorem zasvětil 
do tajů výroby vína, ochutnali jsme několik 
vzorků jak sudových, tak i přívlastkových a sva-
tomartinských vín. Někteří z nás u degustace 

Svaťovi zdárně sekundovali. 
Ochutnávky  zmíněných 
mandlových likérů se poté 
zúčastnili jen největší držáci. Nálada po celý 
večer byla víc než skvělá, jídla a pití byl do-
statek, co víc si přát. Jsme rádi, že s námi do 
sklepa vyrazili i přespolní, děkujeme jim tímto 
za účast a podporu. A samozřejmě děkujeme 
vám všem, kteří jste si na naše akce udělali čas 
a přišli se pobavit. Pochvala od vás vždy velmi 
potěší! 
Podzimní čas je za námi, Vánoce klepou na 
dveře, proto bych vám ráda popřála za celou 
Místní skupinu ČČK Vysočany krásné svátky 
plné klidu a pohody.

Barbora Kakáčová
členka výboru Místní skupiny ČČK Vysočany
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Jaro, léto, podzim, zima – to je celý rokJaro, léto, podzim, zima – to je celý rok
Stejně letos jako loni, tak i napřesrok
Rok v mateřské škole uteče vždy velmi rychle, 
a tak si každý den užíváme naplno. 
Jako by to bylo včera, když jsme se koncem 
školního roku slavnostně rozloučili s předško-
láky, kteří po prázdninách odešli do prvních 
tříd. Bylo to dojemné odpoledne plné vzpo-
mínek na společně strávený čas, plný her, vý-
letů a učení.  Ještě jednou přejeme, ať se jim 
v tom „velkém“ světě daří.
Příchod nového školního roku přináší nejen 
příval nové energie, ale také výzvy.
Po prázdninách mateřská škola opět ožila dět-
ským smíchem a švitořením. Připojili se k nám 
noví malí kamarádi, kteří potřebují čas a klid 
na to, aby si zvykli na nové prostředí, nové 
tváře, odloučení od maminky. Tento přechod 
není pro každého jednoduchý a může trvat 
i několik týdnů, během kterých dbáme na to, 
aby se děti cítily bezpečně a měly prostor na 
postupné poznávání všeho nového. Společně 

zpíváme, hrajeme hry, malujeme, tvoříme 
a učíme se pravidla. 
Pravidla pomáhají dětem rozpoznávat hra-
nice a důsledky svého chování a učí je re-
spektu k sobě i ostatním. Učíme se umět se 
domluvit, bezpečně se pohybovat po školce, 
pěkně se starat o hračky a pomůcky, umět 
se rozdělit s ostatními anebo třeba nezapo-
mínat na používání „kouzelných slovíček“. 
Připomínáme si pravidla hygieny a správné-
ho stolování. Dodržování pravidel je někdy 
pro děti náročné, ale snažíme se motivovat 
k jejich respektování formou pochvaly, hry 
a příkladů.
Rok v MŠ je rozdělený do období, která se 
přirozeně prolínají s ročními dobami, svátky 
a událostmi. Každé období přináší nové příle-
žitosti. Připravujeme program, který zajišťuje 
vyvážený přístup pro smíšenou třídu dětí.
Mateřská škola je tzv. druhým domovem 
pro nejmenší děti, proto jim chceme zajistit 

pěkné a podnětné prostředí. Díky různým 
projektům, do kterých je MŠ zapojena, máme 
možnost postupně pořizovat nové hračky 
a inovativnější pomůcky pro vzdělávání a zá-
bavu.
V letošním roce proběhla také rekonstrukce 
balkonu, který je součástí školní budovy. 
Balkon dříve vykazoval známky opotřebení. 
Po opravě je balkon opět plně funkční a spl-
ňuje všechny bezpečnostní normy. Další 
úpravou byla výměna starých posuvných 
dveří ve třídě, které již nevyhovovaly moder-
ním standardům.
Na závěr bychom chtěli poděkovat rodičům 
a přátelům mateřské školy za jejich přízeň 
a spolupráci.
Za celý tým zaměstnanců MŠ Vysočany přeji 
všem občanům krásné Vánoce plné klidu 
a  lásky a v novém roce hodně zdraví, štěstí 
a úspěchů.

Gabriela Kolomazníčková

Základní škola Vysočany: Akce, pokroky a novinky na podzim 2024 Základní škola Vysočany: Akce, pokroky a novinky na podzim 2024 
Nový školní rok 2024/2025 začal na naší 
malotřídní škole s velkým nadšením a množ-
stvím novinek. Během letních prázdnin 
v naší škole proběhlo několik akcí, které při-
spěly k jejímu zmodernizování a zútulnění. 
Nově upravené učebny a vybavení – mo-
derní technologie, které aktivně využíváme 
ve výuce. Naší snahou je neustále moderni-
zovat školní budovu, aby se zde všichni cítili 
dobře a aby prostředí bylo co nejpříjemnější 
pro žáky, učitele i rodiče a ostatní návštěvní-
ky školy. 

Září: Start plný energie a nových 
zážitků
Zahájení školního roku proběhlo slavnost-
ně a setkalo se s velkou účastí rodičů i žáků. 
Akci tradičně zahájil pan Brdár, jehož tóny 
z trubky se rozléhaly po celé škole. Nechyběli 
ani zástupci obce – paní ředitelka z mateřské 
školy, pan starosta Ovád, pan místostarosta 
Sekanina a pan farář Sobotka, kteří naše žáky 
přišli uvítat a podpořit. Paní ředitelka přivítala 
všechny zpět po prázdninách a představila 
nové prvňáčky, kterých letos zasedlo do lavic 

jedenáct. Paní ředitelka dále také přivítala 
i  pět nově příchozích žáků nastupujících do 
vyšších ročníků. Letos tedy naši školu navště-
vuje celkem 40 žáků, z toho dva vzděláváni 
v zahraničí.
Po slavnostním úvodu jsme se společně pustili 
do zábavné hry, která odhalila téma letošních 
projektů zaměřených na environmentální vý-
chovu. Na tento projekt se můžeme těšit po 
celý školní rok, kdy budou žáci prozkoumávat 
přírodu a ekologické otázky našeho regionu.
I tento školní rok jsme mysleli na letošní 
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předškoláky a připravili pro ně, stejně tak jako 
minulý rok, edukativně stimulační skupinky, 
které budou probíhat v listopadu a prosinci 
v předem určené termíny, ve škole pod vede-
ním paní učitelky Švrčinové. 

Moderní technologie ve výuce a nové 
umělecké aktivity
Ve škole se i nadále zaměřujeme na zkvalitně-
ní výuky prostřednictvím moderních techno-
logií. Využíváme interaktivní metody, aby se 
žáci učili zábavnou formou.
Například 24. října se žáci 1., 4. a 5. roční-
ku seznámili s novými stavebnicemi Lego 
Education, které kombinují kreativní stavění 
s kódováním a základy STEAM (věda, techno-
logie, inženýrství, umění a matematika). Tento 
typ výuky dětem pomáhá rozvíjet logické 
myšlení, tvořivost a dovednosti, které jsou 
klíčové pro jejich budoucnost.
Ve spolupráci se ZUŠ Blansko jsme letos rozší-
řili nabídku hudební výuky. Žáci se tak mohou 
věnovat zpěvu, hře na flétnu, trubku, klavír 
a housle. Výuka probíhá každý týden a má ob-
rovský úspěch, což nás velmi těší. Naše školní 
křídlo z roku 1926 po kompletní renovaci opět 
září a poskytuje žákům ideální prostor pro 
výuku hudby, a to i v klasické výuce hudební 
výchovy.

Školní akce a projekty
Podzim přinesl několik zajímavých akcí. V září 
jsme oslavili významné životní jubileum 
paní učitelky Švrčinové, která byla obdaro-
vána krásným přáním od žáků. V září jsme 

zahájili první projektový den zaměřený na 
environmentální výchovu, kdy žáci během 
tohoto dne pozorovali a zjišťovali informace 
o přírodě v našem okolí.
Ve dnech 14. a 17. října jsme měli dvě skvělé 
výpravy: žáci 4. ročníku se zúčastnili výukové-
ho programu na dopravním hřišti v Blansku, 
kde se naučili základní pravidla silničního pro-
vozu, a žáci 5. ročníku vybojovali druhé místo 
na vědomostní a sportovní soutěži ,,Prosaď 
se!“ v Ostrově u Macochy.

Zájmové kroužky a školní družina
Škola nabízí širokou paletu zájmových krouž-
ků, které pomáhají dětem rozvíjet jejich 
talenty a zájmy. Kromě hudební výuky je na 
výběr z dalších kroužků, jako jsou míčové hry, 
taneční kroužek, kroužek pokusů a bádání 
,,Veselá věda“ a i nepovinný předmět nábo-
ženství.
Ve školní družině se plánují rozmanité akce 
pro děti, a tak není nouze o zábavu a učení 
i mimo klasickou výuku. Děti mají také mož-
nost zapojit se do různých projektů a soutěží, 
což posiluje jejich kreativitu a týmového du-
cha. Letos školní družina zvažuje i možnost 
plaveckého výcviku.

Těšíme se na další měsíce
Nadcházející měsíce slibují další zajímavé 
zážitky a výzvy. Těšit se můžeme na lyžařský 
kurz, který bude probíhat v lednu 2025, kdy se 
žáci budou učit základy lyžování pod vedením 
profesionálních instruktorů. Dalšími akcemi, 
na které se můžeme těšit, jsou návštěvy diva-

delních představení, školní besedy, projekto-
vé dny s rodilým mluvčím a další projektové 
dny a akce v rámci environmentální výchovy. 
V březnu se také chystá pobytová škola v pří-
rodě v Jezírku, kde si děti užijí přírodu, hry 
a zábavu v kolektivu. A to je pouze malý výčet 
toho, co nás v tomto školním roce čeká.
V naší malotřídní škole si klademe za cíl, aby 
se naše škola stala místem, kam se žáci každý 
den těší a kde si vytvoří vzpomínky, které si 
ponesou po celý život. A my pevně věříme, že 
se nám tohle vše bude i nadále dařit zvládat.
     

Mgr. Iveta Vybíhalová

Vítejte ve škole! Prázdniny jsou za námi a žáky 
čeká deset měsíců učení, práce a domácích úko-
lů. Dětem mnoho pěkných známek a rodičům 
radost z úspěchů ratolestí přejí zaměstnanci ZŠ 
a MŠ Sloup.
V letošním školním roce má základní škola 
k 2. září 425 žáků a 18 tříd. Školní družina je 
zcela naplněná – 143 dětí. Do mateřské školy 
nastoupilo v září 23 dětí.

Noví zaměstnanci
Řady pedagogů rozšířila nová kolegyně 
Mgr. Lucie Zítková, která se do práce vrací po 
mateřské dovolené. Do provozního úseku na-
stoupila paní Marie Hejčová.

Práce přes prázdniny
• Kompletní rekonstrukce šaten na druhém 

stupni (8 šaten) včetně malování, výměny 
světel a elektroinstalací; vstupní systém na 
čipy, dveřní zavírače, doplnění a obnova 
mobiliáře v šatnách.

• Výměna původních křídových tabulí za 
moderní whiteboardy ve dvou třídách na 
druhém stupni.

• Nová kompletní sada lavic a židliček v jed-
né třídě na druhém stupni.

• Nová učebna robotiky.
• Oprava schodů u tělocvičny, nátěr pergoly 

a laviček na školním hřišti.
• Oprava zadních vstupů do školy. 

Všechny prázdninové práce byly realizovány 
v  úzké spolupráci s městysem Sloup a díky 
jeho podpoře. Děkujeme.

Španělsky, či francouzsky?
Před nedávnem probíhala odborná diskuse 
o tom, zda bude ve školách zrušena povinnost 
učit se druhý cizí jazyk. Nyní se zdá, že zůstane 
zachována. V jeho výuce proto připravujeme 
důležitou změnu. Žákům budoucího sed-
mého ročníku nabídneme od školního roku 
2025/2026 na výběr kromě němčiny a ruštiny 
také španělštinu či francouzštinu. V hodinách 
cizích jazyků jsou třídy rozděleny do malých 
skupin, takže výuka je intenzivní.

Zprávy ze ZŠ a MŠ SloupZprávy ze ZŠ a MŠ Sloup
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2. září jsme ve škole přivítali prvňáčky. S prvními kroky jim pomáhají starší kamarádi – patroni ze tříd 9. A a 9. B.  
Nejstarší školáky zase čeká náročná příprava na přijímací zkoušky na střední školy. 

Orelské aktivity v naší obciOrelské aktivity v naší obci
Uběhl rok a jsme opět v očekávání Vánoc. 
Čas rychle utíká, ale je naplněný zážitky, no-
vými zkušenostmi, aktivitami a vzpomínkami. 
I  když má Orel v naší obci stoletou historii, 
přesto jsme organizací velmi mladou, proto-
že sedmdesát let byla přerušena její činnost 
a ihned po roce 1989 nebyla činnost obnove-
na. Děje se to až v posledních letech, kdy se 
po malých krůčcích snažíme rozvíjet aktivity.
Úspěšným počinem je Dětský klub Sluníčko, 
který opět provozujeme během školního 
roku v tělocvičně základní školy. V letošním 
roce jsme prodloužili klubík o jednu hodinu 
a začínáme se scházet již v 8 hodin ráno. Když 
maminky zavedou své děti do mateřské školy, 
mohou si se svými ratolestmi jít jen tak pohrát 
nebo využít sportovních, tvořivých a  taneč-
ních aktivit. V letošním roce jsme požádali 
na dětský klub o dotaci Jihomoravský kraj 
a  získali jsme 49.000 Kč na nákup vybavení. 
Základní škola nám vychází vstříc a  paní ře-
ditelka nám pro tento rok umožnila za sym-

bolický pronájem 1 Kč opět pobývat ve školní 
tělocvičně, kde je pro rodiče s malými dětmi 
dobré zázemí. V prosinci navštívil klubík 
a také děti v mateřské a základní škole Mikuláš 
s andělem a čertem, aby zrevidovali, jestli byly 
děti po celý rok poslušné.
Florbalový klub jsme organizovali od listopa-
du 2023 do června 2024. Zájem však byl malý, 
protože jsou děti a mládež zapojené do dal-
ších aktivit, jako jsou skaut a tréninky fotbalu. 
Tréninky byly totiž organizované v pondělí, 
protože v jiných dnech je přísálí obsazeno 
stolním tenisem nebo hasiči, pátky jsou pak 
rezervované na akce, zápasy a další. Pro rozvoj 
sportovních aktivit ve vnitřních prostorách 
není v naší obci moc možností. Přesto děkuje-
me obci Vysočany za možnost využívat přísálí 
zdarma.
Na podzim se nám podařilo uskutečnit taneč-
ní pro dospělé, které vedli taneční mistři man-
želé Alena a Jiří Míšenští. Celkem se přihlásilo 
šestnáct párů nejen z naší obce, ale i z okolí. 

Postupně jsme se naučili správné kroky 
k blues, waltzu, polce, bachatě, jivu a dalším. 
Zábavné pak byly country tance, užili jsme 
si spoustu legrace a rozproudili svůj krevní 
oběh. Děkujeme obci za možnost využít pro-
story sálu kulturního domu a správkyni paní 
Iloně Jurkové, která nám na jednotlivé lekce 
zapnula topení, takže prostory byly příjemně 
vyhřáté a díky tomu jsme se cítili báječně.
Při letošní srpnové orelské pouti na svatém 
Hostýně byl oceněn praporečník Vít Sekanina 
za službu s praporem.
Děkujeme za podporu obci Vysočany, od kte-
ré jsme získali dar na činnost, základní škole 
za spolupráci a všem, kteří podporují naši 
činnost svojí účastí. 

Bořivoj Sekanina, starosta Orla

Letem světem
• Krásy starobylé Anglie poznají naši žáci na 

vzdělávacím pobytu, který se uskuteční od 
16. do 21. října. V současné době také jed-
náme o termínu návštěvy našich srbských 
partnerů ve Sloupu.

• Vždy nejméně jednou za týden najdete ve 
Škole Online upozornění na důležité akce, 

změny v rozvrhu, nabídky školy, termíny. 
• Na středních školách jsou všichni naši loňští 

deváťáci! Celkem – 49, přijato v prvním kole – 
48, přijato v druhém kole – 1, přijato na školu 
první volby – 37, přijato na školu druhé vol-
by – 6, přijato na školu třetí volby – 4. 

• Na podzim proběhne několik zajímavých 
akcí – zářijový adaptační kurz pro žáky 

6.  ročníku, výuka na dětském dopravním 
hřišti pro čtvrťáky a poznávací exkurze 
žáků 9. ročníku do Prahy.

• Celou řadu aktivit připravujeme pro žáky 
devátého ročníku, kteří se budou na jaře 
ucházet o přijetí na střední školy. Žáky i je-
jich rodiče budeme informovat na osobní 
schůzce i písemnou formou.

TanečníKlubík
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Mladí hasiči VysočanyMladí hasiči Vysočany
Kolektiv mladých hasičů SDH Vysočany je 
tvořen jak dětmi z Molenburku, tak dětmi 
z  Houska. Navštěvuje jej celkem 25 registro-
vaných členů (15 mladších žáků – 9 děvčat 
a  6  chlapců, 10 starších žáků – 5 děvčat 
a 5 chlapců) a 5 zatím neregistrovaných dětí. 
Dětem se věnují 4 vedoucí – Hanka a Radek 
Liznovi, Jirka Jurka ml. (všichni tři ze  SDH 
Vysočany) a Lenka Ševčíková (ze SDH Housko). 
Scházíme se pravidelně jednou týdně v přísálí 
kulturního domu v zimě a na hřišti TJ Vysočany 
v létě, kromě období letních prázdnin. A co 
všechno se učíme? Trénujeme se v požárním 
útoku, běháme štafety 4x60m, štafety požár-
ních dvojic, závody hasičské všestrannosti 
a  brannosti. Děti poznávají technické pro-
středky požární ochrany, vážou uzly, střílejí ze 
vzduchovky, překonávají lano, učí se zdravově-
du, turistické a topografické značky a spoustu 
dalších věcí spojených s chováním při požáru, 
s chováním při mimořádných situacích a cel-
kově s hasiči. Pravidelně jezdíme na soutěže 
jak v rámci našeho okrsku Sloup, tak v rámci 
Okresní Ligy Mládeže okresu Blansko, která 
má celkem 12 kol, abychom se procvičili v tom, 
co už umíme. Letos se během února až dubna 
konaly soutěže v uzlování. Soutěží buď každý 
sám za sebe, nebo ve štafetě. Nejlepší umístě-
ní v mladší kategorii získal Ondra za 13. místo, 
ve starší kategorii Filip za 20. místo. Jako druž-
stvo se mladšáci umístili nejlépe 20., staršáci 
pak 11. V téhle disciplíně se mohou jen a jen 
zlepšovat. Výrazný úspěch slavil také Šimon, 
který se v kategorii mladších žáků umístil na 
4. místě ve střelbě ze vzduchovky z celkové 

počtu 83 střílejících, která se konala na střelni-
ci v Dolní Lhotě. Jakmile se oteplilo, začalo se 
soutěžit v požárním útoku a štafetách. Požární 
útok baví děti asi nejvíce ze všech činností. 
Nejlépe se v rámci okresní ligy vedlo mladším 
žákům v  Ostrově u Macochy, kdy s časem 
23,58 sekund obsadili krásné 7.  místo. Starší 
žáci pak dosáhli nejvyšší příčky v Těchově, 
kdy s časem 20,40 sekund obsadili 11. místo. 
Jejich nejlepší čas to ovšem nebyl. Když SDH 
Vysočany společně a SDH Housko uspořádaly 
pro hasičskou mládež našeho okrsku 7. září 
soutěž v požárním útoku u tenisového kurtu 
v Housku, dokázali staršáci sestříknout terče 
v čase 17,41 sekund na pravém proudu a do-
konce 16,37 sekund na levém proudu. Staršáci 
si také odvezli z Vavřince pohár a medaile za 
třetí místo v rámci okrskové soutěže v po-
žárním útoku a štafetách. Podzim pak patřil 
závodům hasičské všestrannosti a  brannosti. 
V družstvech jsme nezaznamenali významné 
umístění, v jednotlivcích si Eliška vyběhala 
2. místo za mladší dorostenky a Alice 3. místo 
za střední dorostenky v rámci závodu okrsku 
Sloup. Celkové umístění našich žáků v Okresní 
Lize Mládeže okresu Blansko je pro rok 2024 
následující: mladší žáci obsadili 12.  místo 
z celkového počtu 27 sborů, starší žáci obsadili 
15. místo z celkového počtu 35 sborů. Neustále 
se děti zlepšují, moc je chválíme a přejeme 
jim do dalšího roku lepší a lepší výsledky. Tak 
jim držte při soutěžení pěsti. Chtěli bychom 
poděkovat všem, kteří nám poskytli finanční 
dary, za které můžeme dětem pořizovat nové 
dresy, helmy, hadice a další věci pro naši čin-

nost, také těm, kteří nám vyrábějí pomůcky 
pro hasičský sport. Děkujeme TJ Vysočany za 
poskytnutí zázemí pro tréninky. Děkujeme 
obci Vysočany za úhradu veškeré vody a za 
finanční podporu. Děkujeme oběma sborům 
dobrovolných hasičů v naší obci za podporu 
našeho kolektivu. Pokud víte o někom, koho 
hasiči zajímají a chtěl by se do kolektivu naší 
mládeže přidat, neváhejte se o nás zmínit. 
Rádi mezi sebe přivítáme nové členy. Na 
závěr bychom vám chtěli popřát krásné a po-
hodové Vánoce a vše nejlepší, hlavně zdraví  
v roce 2025.
Za všechny vedoucí kolektivu hasičské mládeže 

ve Vysočanech Ing. Bc. Lenka Ševčíková

Mladí hasiči Ostrov u Macochy – mladší žáci

Mladí hasiči – uzlování

Mladí hasiči Vavřinec – starší žáci

Mladí hasiči – Branný závod Němčice
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Sbor dobrovolných hasičů Housko v roce 2024Sbor dobrovolných hasičů Housko v roce 2024

Náš sbor v letošním roce uspořádal všechny 
tradiční akce, které se staly součástí kulturního 
dění v naší obci. Tentokrát jsme nezačali hasič-
ským bálem, ale MASOPUSTNÍM PRŮVODEM, 
který se konal 10. února. Dvacet masek dopro-
vázených reprodukovanou hudbou obcházelo 
domečky v místní části Housko. Sluníčko se na 
nás téměř celou dobu smálo. Děkujeme všem 
spoluobčanům za příspěvky do kasičky a vý-
borné pochutiny a tekutiny, které nás na naší 
cestě posilňovaly. Termín HASIČSKÉHO BÁLU, 
který nesl číslo 9, jsme zvolili později, než v mi-
nulosti bývával. A vyplatilo se. Přišlo vás mno-
hem více než v předchozích letech. K tanci 
i poslechu hrála hudební skupina TAMDEM. Na 
úvod vystoupili se svou scénkou mladí hasiči 
Vysočany, ve které účastníky pobavili a záro-
veň ukázali, co se naučili. Svou scénku si také 
připravili naši hasiči. Vysílali jsme houskovské 
televizní noviny. Opět byli skvělí! Nechyběla 
bohatá tombola. V roce 2025 se ples bude 
konat opět o něco později – 29.  března. Na 
jaře jsme provedli sběr vyřazených elekt-
rospotřebičů v celé obci a sběr železného 
šrotu v Housku. Letos jsme sběr železného 
šrotu prováděli naposledy, elektrospotřebiče 
posbíráme opět na jaře 2025. 4. května jsme 
ve vycházkových uniformách navštívili místní 
kostel, kde byla sloužena v den sv. Floriána, pa-

trona hasičů, mše za všechny živé i zemřelé ha-
siče. 25. května jsme plni sil a odhodlání odjeli 
do Petrovic na okrskovou soutěž v požárním 
útoku. Výsledky vám sdělit nemůžeme, jelikož 
přicházela jedna průtrž mračen za druhou a ty 
nám vyplavily trať. Soutěž tak byla zrušena. 
První červnový den jsme věnovali dětem. U te-
nisového kurtu v Housku jste mohli navštívit 
DĚTSKÝ DEN. Počasí si s námi opět trošku po-
hrávalo, ale děti nic neodradilo, a tak si mohly 
vysoutěžit různé ceny, zaskákat si ve skákacím 
hradě nebo si dát třeba palačinku. Své pěk-
né vystoupení předvedly děti z tanečního 
kroužku při ZŠ Vysočany pod vedením Míši 
Kouřilové. 27. července jsme pro vás připravili 
MAKRELOVÝ VEČER. Opět nic nezbylo a oblíbe-
ná soutěž v pití limonády pro děti a v pití piva 
pro dospělé na čas si své příznivce také našla. 
Bylo veselo. Na konci prázdnin 31. srpna jsme 
uspořádali POHÁDKOVÝ LES. Naše peklo už je 
věhlasné v širém okolí. Pro děti jsme nachys-
tali různé soutěže a odměny. Kolem 110 dětí 
si tuto akci nenechalo ujít. Začátkem listopadu 
jsme vztyčili a ozdobili obecní vánoční strom 
v Housku. Děkujeme Petru Mynaříkovi z Nové 
ulice za darování tohoto stromu. Během roku 
jsme se zúčastnili mnoha oslav a významných 
příležitostí. Kulatá výročí založení svých sborů 
slavily sbory ze Sloupu, Žďáru a Petrovic. Naši 

uniformovaní členové nechyběli také na mši 
v našem kostele při příležitosti oslav 300 od 
let založení Molenburku a 60 let od vzniku 
Vysočan. Po mši jsme společně s molenbur-
skými hasiči položili kytice k oběma pomní-
kům padlým v naší obci. V rámci okrsku Sloup 
jsme byli také nápomocni při soutěžích pro 
mladé i dospělé hasiče. A s našimi mladými 
vysočanskými hasiči jsme objeli téměř všech-
ny soutěže v našem okrese. Dělají obrovské 
pokroky a my jsme rádi, že je to baví. Snažíme 
se jim věnovat co nejvíce času. K dnešnímu dni 
tvoří naši členskou základnu celkem 62 členů 
(z toho 21 žen, 36 můžu a 5 mladých hasičů). 
Gratulujeme také bratrovi Josefu Musilovi 
k  malé hasičce Terezce a bratrovi Pavlovi 
a sestře Zuzce Ševčíkovým k jejich sňatku. 
Děkujeme vám všem, kteří nás jakýmkoliv 
způsobem podporujete. Děkujeme Milanovi 
Ševčíkovi za dar plechových konstrukcí, ze kte-
rých už se rýsují nová WC u kurtu. Děkujeme 
obci za finanční příspěvky. Děkujeme našim 
spoluobčanům za podporu a návštěvnost. Já 
děkuji svým hasičům za pomoc, obětavost 
a práci pro sbor. Přejeme Vám šťastné a veselé 
Vánoce a úspěšný vstup do roku 2025.

Za SDH Housko Ing. Bc. Lenka Ševčíková, 
starostka SDH Housko        

Pohádkový les 2024

Hasičský bál 2024

Ostatky 2024

Hasičský bál 2024
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Knihovna VysočanyKnihovna Vysočany
Drahá čtenářská obci,
na prahu nového roku se s Vámi chceme opět 
podělit o krátkou rekapitulaci letošního dění 
v  knihovně. K poslednímu listopadu se náš 
fond rozrostl o 122 nových svazků všech mož-
ných žánrů. Najdete mezi nimi nejen tradiční 
české i zahraniční detektivky, krásně ilustro-
vané české pohádky nebo historické romány 
(nejen) Vlastimila Vondrušky, ale také oceňo-
vanou trilogii Šikmý kostel, populárně naučné 
Geostorky (skutečné příběhy o neuvěřitelných 
dopadech přírodních katastrof na lidské osudy) 
nebo rozhovory s někdejší slovenskou prezi-
dentkou Zuzanou Čaputovou. Spousta dalších 
knih ještě čeká na zkatalogizování, obalení 
a zařazení do regálů, takže stávající čtenáři Vám 
jistě potvrdí, že kdykoli k nám zavítají, narazí 
na něco nového. Bohužel, těchto pravidelných 
čtenářů máme teď jen asi čtyřicet, i tak ale letos 
zvládli dohromady přečíst sedm stovek knih. 
Na knihovnu naší velikosti to není úplně málo, 
ale věříme, že výtěžnost stále aktualizovaného 

knihovního fondu by mohla být vyšší. Zkuste 
nám v příštím roce dát šanci – podívejte se, 
jestli Vám doma neleží zaprášený starý čtenář-
ský průkaz anebo jen tak přijďte nakouknout. 
Třeba hned 9. ledna v 18:00, kdy znovu oži-
víme zimní večery pohádkovým retroveče-
rem s promítačkou diax. Pokud by to nevyšlo, 
nevadí, určitě si pro Vás připravíme nějakou 
jinou zajímavou akci. Vše Vám s dostatečným 
předstihem oznámíme na obecním webu, fa-
cebookových stránkách knihovny a samozřej-
mě i přes starý dobrý obecní rozhlas.
Veselé Vánoce a pohádkový rok 2025 plný 
nezapomenutelných příběhů Vám přejí Vaši 
knihovníci!

Pavel a Tereza Ševčíkovi
knihovna@vysocany.com

Výpůjční dny v 1. pololetí 2025:
9. ledna, 23. ledna, 6. února, 20. února,  6. března, 20. března, 3. dubna, 17. dubna,  
15. května, 29. května, 12. června, 26. června.

Milí občané,
blíží se čas Vánoc a s ním i tradiční Betlémské 
světlo, pro které tento rok vyrazí družina Vačic. 
Tento symbol míru a lásky k nám zavítá, a jak 
už je zvykem, bude k dispozici pro všechny, 
kdo by si ho chtěli přinést do svých domovů. 
Betlémské světlo bude k dispozici v naší klu-
bovně 23. prosince 2024 od 15 hodin. Rádi 
bychom v tomto článku poděkovali všem 
rodičům za jejich neustálou podporu během 
celého roku. Bez vás bychom mnoho z našich 
aktivit nemohli uskutečnit. Vaše pomoc a an-
gažovanost je pro nás cenná a motivující.

Rok 2024 byl pro náš skautský oddíl plný 
zážitků a nezapomenutelných chvilek. Prožili 
jsme 14 dní na táboře, který se letos nesl v du-
chu oblíbené knihy „Letopisy Narnie“. Děti se 
nejen skvěle bavily, ale také prožívaly neza-
pomenutelné chvíle dobrodružství, přátelství 
a týmové spolupráce.
Na tábor poprvé vyrazily naše malé, ale stateč-
né berušky. Naše káňata se zúčastnila Závodu 
vlčat a světlušek, což pro ně byla velká výzva 
a příležitost se ukázat. Vačice a rysi se na pod-
zim vydali na turnaj v netradičních sportech, 
kde ukázali nejen své fyzické dovednosti, ale 

i skvělou týmovou spo-
lupráci. Dovezli si domů 
zlaté medaile a putovní 
pohár. Nezapomněli jsme 
ani na tradiční skautskou drakiádu, která se 
opět setkala s velkým úspěchem. Bylo toho 
však mnohem více – a to všechno by nebylo 
možné bez podpory, kterou nám poskytujete. 
Děkujeme a těšíme se na všechny společné 
chvíle, které nás čekají v příštím roce.
Přejeme vám krásné a klidné Vánoce a těšíme 
se na setkání v klubovně 23. prosince!

za 1. oddíl Naděje Tereza Hlaváčková 

SkautiSkauti
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Představení nového farářePředstavení nového faráře
Jmenuji se Pavel Sobotka a narodil jsem se 
20. července 1976 v Mostištích. Mám čtyři 
sourozence, dva bratry a dvě sestry, já jsem 
prostřední. Pocházím z věřící rodiny, rodné 
bydliště je Měřín, městys na Vysočině. Naše 
rodina však bydlí na samotě (bývalá cihelna) 
asi 2,5 km od vesnice. 

Od malička jsme byli vedeni k víře. V neděli 
společně celá rodina jezdila na mši sv. Bratři 
jsme všichni ministrovali, sám jsem začal 
ministrovat asi od 4 let. Ve všední dny jsme 
jezdili do školy tak, abychom stihli mši sva-
tou, která bývala každý den v 7 hodin ráno. 
Často abychom stihli začátek vyučování, 

jsme museli běžet z  kostela až do školy. 
V sobotu jsem jezdil na mši svatou na kole, 
abych mohl ministrovat. Někdy i vícekrát za 
den, když byl pohřeb či svatba, počasí na 
to nemělo vliv. Do kostela jsem chodil rád 
a vážil si pana faráře Hrůzy, který ve farnos-
ti působil přes 60 let. O prázdninách nám 

18. 12. 2024 16:00-17:00 Předvánoční svátost smíření za účasti cizího zpovědníka – P. Karel Chylík, farář ze Sloupu  
(Protivanov 21. 12. 14:00–16:30 P. Radomír Šidleja z Krásenska).

22. 12. 2024 09:30 4. neděle adventní

24. 12. 2024 21:00 Štědrý den, vigilie Narození Páně (Protivanov 16:00 a 22:30)

25. 12. 2024
10:30 Slavnost Narození Páně (Boží hod vánoční), zasvěcený svátek (Protivanov 9:00)

14:30 Besídka skauti + Te Deum a Svátostné požehnání

26. 12. 2024 10:30 Svátek sv. Štěpána, prvomučedníka (Protivanov 9:00)

29. 12. 2024 09:30 Svaté rodiny Ježíše, Marie a Josefa, obnova manželských slibů (Protivanov 8:00 a 11:00)

31. 12. 2024 16:00 Svatého Silvestra I., papeže, konec občanského roku (Protivanov 17:00; od 20:00 možnost 
prožít silvestr na faře; 23:30–23:55 adorace v kostele)

01. 01. 2024 10:30 Nový rok, slavnost Matky Boží Panny Marie, zasvěcený svátek (Protivanov 9:00)

03. 01. 2025 18:00 Nejsvětějšího Jména Ježíš, 1. pátek v měsíci

05. 01. 2025 09:30 Slavnost Zjevení Páně, žehnání vody, křídy a kadidla

12. 01. 2025 09:30 Svátek Křtu Páně (končí doba vánoční)

Informace Římskokatolické farnosti Vysočany u BlanskaInformace Římskokatolické farnosti Vysočany u Blanska
Od 1. září 2024 o naši farnost pečuje P. Pavel Sobotka, farář v Protivanově, z tohoto důvodu nabídka vánočních bohoslužeb obsahuje také mož-
nost navštívit naši sousední farnost. Bohoslužby a akce ve farním kostele sv. Cyrila a Metoděje ve Vysočanech a v kostele Narození Panny Marie  
v Protivanově o Vánocích se budou konat v následujících termínech a časech:

Betlémské světlo: ve Vysočanech jeho rozdávání proběhne 23. prosince 2024 od 15:00 hodin ve skautské klubovně, dále na Štědrý den  
13:00–15:00 bude k dispozici v předsíni kostela. Protivanov: k dispozici na Štědrý den v předsíni kostela od 8:00.
Příležitost zhlédnout betlém ve farním dvoře v Protivanově.

PLÁN AKCÍ NA ROK 2025PLÁN AKCÍ NA ROK 2025
11. 01. 2025 sobota Tříkrálová sbírka
Podpořte charitu a její projekty, zkratka, která se píše na dveře K+M+B, znamená Kristus mansionem benedicat, Kristus ať požehná tomuto domu. 
V 8:45 bude pro tříkrálové koledníky požehnání v kostele. Kvůli organizaci prosíme děti a dospělé, kteří by byli ochotni se zapojit, aby potvrdili 
svou účast jáhnovi Bořivoji Sekaninovi na mobil 737 230 853.

11. 01. 2025 Protivanov: farní ples v KD v Malém Hradisku, zahájení ve 20:00. K tanci a poslechu hraje TAMDEM, vystoupí Krokodýlek Prostějov, 
taneční sbor La Quadrilla, bohatá tombola, slosovatelná vstupenka. Předprodej vstupenek u pí Vybíhalové na tel. čísle 606 270 117 (cena vstu-
penky 400 Kč včetně večeře). 

25. 05. 2025 neděle zásvětná farní pouť do Sloupu v Mor. Krasu
28. 06. 2025 neděle zásvětná farní pouť do Křtin
27. 07. 2025 neděle farní pouť do Pustiměře
06. 07. 2025 neděle patrocinium kostela sv. Cyrila a Metoděje – pouť
06. 09. 2024 sobota adorační den farnosti
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půjčoval různé zbožné knihy, což jsem rád 
využíval a  mezi dětmi jsme soutěžili, kdo 
jich víc přečte. Od malička jsem přemýšlel 
o kněžství. V době dospívání jsem o svém 
povolání měl pochybnosti, které pak časem 
přestaly. Pro mne to bylo těžké období hle-
dání a ujasňování. 
Do náboženství na ZŠ asi kromě čtyř spo-
lužáků chodila celá třída, i když ve vyšších 
ročnících se počet účastníků snižoval. Byl 
komunismus, a proto náboženství bylo v pá-
tek odpoledne, kdy jsme i dvě hodiny museli 
čekat na jeho výuku. Přesto nás to neodradi-
lo. Po ukončení ZŠ v Měříně jsem nastoupil 
na gymnázium ve Žďáře nad Sázavou. Psal 
se rok 1989, kdy v listopadu proběhla sa-
metová revoluce. Nebyly učebnice cizích 
jazyků, měnil se systém vyučování. Asi 
2,5  roku jsem na gymnáziu navštěvoval at-
letický oddíl, kde jsme měli dobrý kolektiv 
a rád na to vzpomínám. Profiloval jsem se 
spíš na střední a dlouhé tratě. Protože jsem 
ale nestíhal ve škole, rozhodl jsem se tento 
koníček opustit, i když to bylo velmi těžké 
rozhodnutí.
Po ukončení gymnázia jsem si podal přihláš-
ku do Teologického konviktu v Litoměřicích, 
který sloužil jako příprava na studium teolo-
gie na fakultě a kandidát si zde měl ujasnit své 
povolání ke kněžství. Zde jsme byli všichni 
z  Čech i Moravy, takže jsme si mohli vymě-
ňovat zkušenosti, a vznikla přátelství na celý 
život, i když mnozí poznali, že jejich životní 
cesta není kněžství, ale manželství. Domů 
jsem se během studia dostal asi 4x za celý rok. 
I to byla nová zkušenost. Den měl svůj jasný 
řád, včetně víkendů. 
Po roce v konviktu jsem byl přijat na 
Cyrilometodějskou teologickou fakultu do 
Olomouce, kde jsem po 2 letech přerušil 

studium a absolvoval základní vojenskou 
službu. Přijímač byl v Hodoníně, zbytek voj-
ny pak v  Jihlavě. Na vojně jsem byl velitel 
družstva, strážný, psovod. I když jsem to měl 
domů relativně blízko, protože nás bylo málo 
a měl jsem stále služby, jezdil jsem domů tak 
1x za 2 měsíce. Ostatní věděli, že jsem bo-
hoslovec, tak jsem zde zažíval různé chvíle, 
kdy jsem si mohl vyzkoušet svou víru a sám 
se také v  těžkých chvílích opřít o Boha – za 
to jsem byl vděčný. Po ukončení základní vo-
jenské služby jsem se vrátil do semináře, kde 
se mezitím vyměnilo vedení a já pokračoval 
ve studiu. 
Po zdárném ukončení studia jsem byl v roce 
2001 vysvěcen na jáhna a nastoupil na 
své první místo do FATYMU v Příměticích 
u  Znojma. (FATYM= zkratka farního týmu). 
Byli tam v té době tři kněží a já jáhen. Měli 
jsme zde kolem 16 farností, z nichž nejvzdá-
lenější byla asi 40 km od sídelní fary. Po roce 
jáhenské služby, když jsem souhlasil s tím, 
že budu součástí farního týmu, jsem zde 
pokračoval jako kněz a farář. V roce 2007 po 
dlouhé těžké nemoci zemřel tatínek. Služba 
za ta léta v týmu se změnila, kněží v týmu 
se častěji střídali, farností přibývalo, až se 
na závěr tým rozpadl. K tomu, co jsme měli, 
jsme dostali do správy další farnosti a já jsem 
se po roce dojíždění přesunul do Hrádku, 
kam jsem do té doby dojížděl z Přímětic. 
V  Příměticích byl ustanoven jiný farář a já 
jsem se stal farářem v Hrádku u Znojma. 
K této farnosti jsem měl ještě dalších pět, 
které již ale byly vedle sebe, a tak skonči-
lo velké přejíždění (Hrádek, Dyjákovice, 
Valtrovice, Jaroslavice, Strachotice, Slup). 
Všechny tyto farnosti jsou poznamenány 
odsunem původního německého obyva-
telstva. Z minulosti, kdy zde bylo v jedné 

vesnici i kolem 3000 obyvatel, z nichž téměř 
všichni byli věřící, se počet zmenšil třeba 
na 800, z toho malý počet praktikující víru. 
Z toho plyne: obrovské kostely a úžasné 
historické památky, ale málo těch, kteří by 
je mohli udržovat a starat se o ně. Díky ob-
rovskému nasazení jednotlivců jsme se o to 
společně snažili a vzájemně se povzbuzovali 
v maličkostech. Za svou éru jsem pochoval 
asi šest kostelníků a v některých farnostech 
i 2/3 farníků. Z původních šesti bohoslužeb, 
kdy mi vypomáhali sousední kněží a jáhen 
z Přímětic, jsme postupně došli k jedné spo-
lečné nedělní mši svaté. Zde pak byl kostel-
ník, který otevřel kostel, ministranti, varha-
ník, zpěváci, lektoři. Předtím to již nebylo na 
některých místech možné. V pěti farnostech 
byly i fary a k  tomu přilehlé zahrady a pol-
nosti. Na úklid či výzdobu kostela zbyli jed-
notlivci často již zralého věku, kteří někdy 
sami i prosili, aby zde nebyla třeba vánoční 
bohoslužba, protože kostel již nezvládnou 
připravit. Byla snaha jednotlivé farnosti již 
nerozdělovat, ale snažit se spojit své síly 
a učinit z těchto šesti částí jeden celek, kde 
budou lidé táhnout za jeden provaz. V mno-
hém se to podařilo a zbytek je již na ostat-
ních. V Hrádku jsem byl až do roku 2024, kdy 
mne skrze představené Duch svatý od srpna 
zavál do Protivanova. Od září pak jsem ještě 
dostal farnost Vysočany u Blanska. 
Farář má na starosti územní celek – farnost, 
která zahrnuje všechny lidi: věřící i nevěřící. Za 
všechny se modlí a je zde pro všechny.  Každý 
z vás je jedinečný, a tak je velkým darem pro 
ostatní. K radostnému životu z víry vám žeh-
ná P. Pavel Sobotka. Přeji všem požehnaný 
adventní čas a těším se na vás.

P. Pavel Sobotka, farář
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Stolní tenis TJ VysočanyStolní tenis TJ Vysočany
Vysočany A 
Do sezóny 2024/2025 vstupuje naše „áčko“ 
již pátým rokem ve stabilní základní sestavě, 
kterou tvoří osvědčená čtveřice hráčů: Aleš 
Kellner, Michal Žáček, Pavel Pernička a Dan 
Janáč. Minulou sezónu se nám podařilo udr-
žet krajskou soutěž II. třídy, což bylo naším 
hlavním cílem. Do té letošní jsme  vstupovali 
s ambicí udržet se ve středu tabulky a vyhnout 
se boji o sestupové pozice. První zápas sezóny 
sice skončil těsnou prohrou, ale tým se rychle 
oklepal a následovala fantastická série sedmi 
vítězství v řadě, která nás na několik týdnů 
katapultovala až na samotný vrchol tabulky. 
První polovinu soutěže nakonec zakončíme 
na skvělém druhém místě, což je pro nás ne-
skutečný úspěch. Cílem pro druhou polovinu 
sezóny bude udržet se mezi nejlepšími čtyřmi 
týmy. Tato pozice by nám nejen umožnila vy-
lepšit historicky nejlepší umístění Vysočan, ale 
také zajistila účast v play-off o postup do vyšší 
soutěže. Letos se opět můžeme spolehnout 
na naši jedničku Aleše Kellnera, který svými 
výkony potvrzuje svou pozici lídra týmu. 
S  pouhými čtyřmi prohrami se aktuálně drží 
na skvělém třetím místě v žebříčku úspěš-
nosti celé soutěže, což je mimořádný výkon. 
Dalším pilířem našeho úspěchu jsou stabilní 
výsledky ve čtyřhrách, kde obě dvojice pra-
videlně bodují a přinášejí klíčové body pro 
tým. Atmosféra v týmu je vynikající a naší 
velkou výhodou je nejen kvalitní hra, ale také 
aktuální pohoda v týmu a podpora fanoušků. 
Před námi je ještě dlouhá cesta, ale s tímto 
nasazením a odhodláním věříme, že můžeme 
dosáhnout velkých věcí a možná i splnit sen 

o postupu ještě do vyšší soutěže. Děkujeme 
všem našim fanouškům za podporu a těšíme 
se na další zápasy, kde budeme bojovat nejen 
za tým, ale i za celé Vysočany!

Vysočany B
Vysočanské béčko loni odehrálo historicky 
první sezónu v nejvyšším okresním přeboru. 
Bohužel zachránit se ho nepodařilo. Letos 
se vykrystalizovala velice silná konkurence 
i v soutěži RP II.  První dvě kola kluci prohráli. 
Poté se z RP I odhlásilo družstvo Šošůvky 
B. Ihned jsme oslovili dlouholetého hráče 
Šošůvky Leoše Dvořáka, který přijal naši na-
bídku k přestupu a stal se velkou posilou pro 
béčko. Oslovili jsme i Marka Krátkého, který 
ovšem po svém zranění s díky zatím k pře-
stupu nesvolil a chce se naplno ještě věnovat 
svému comebacku ve fotbalovém oddílu. 
Od šestého kola se zapojil i Radim Masařík, 
a tak po polovině soutěže jsme v polovině 
tabulky. V odvetách se chceme pokusit posu-
nout v  tabulce ještě výše. V mužstvu pravi-
delně nastupují i Míra Žáček, Michal Bezděk 
a Ondra Zouhar.

Vysočany C 
Céčko hraje soutěž RP IV. V mužstvu nastupují 
Michal Farkaš, Pavel Ševčík, Danek Zouhar, 
Miloš Zouhar, Jožka Zukal. Na pár zápasů 
vypomohl i Míra Žáček. Kluci bojují o účast 
v  první šestce tabulky pro odvety, tím pá-
dem jistou záchranu. Po sezoně se totiž bude 
soutěž zužovat z 12 na 10 družstev, tudíž ani 
9. místo nezaručí záchranu soutěže. Zapojit by 
se měli postupně do sestavy i žáci.

Žáci
Od září žáci trénují každé úterý a čtvrtek od 
17:30 do 19:00 hodin. Na trénincích pracuje-
me v počtu kolem deseti dětí, které pilně tré-
nují a neustále se zlepšují. Na starost je mají 
trenéři Aleš Kellner s Pavlem Gyurgyikem. 
Letos přibylo několik nováčků, kteří se rychle 
zapojují a ukazují, že mají talent. Starší hráče 
se budeme snažit co nejvíce postupně zapo-
jovat do mužské soutěže, aby získávali cenné 
zkušenosti, které je posunou dál, a stali se pří-
nosnými hráči pro klub. Kromě toho děti pra-
videlně jezdí na okresní turnaje, kde poměřují 
své síly s dalšími hráči svého věku a ukazují, 
jak se zlepšují a odnáší si nové herní zkuše-
nosti. Věříme, že z našich mladých hráčů vy-
roste další nová generace, která bude úspěšně 
reprezentovat náš klub i v budoucnu. Chceme 
poděkovat hlavně všem rodičům, kteří děti 
v jejich sportovních aktivitách podporují. Díky 
jejich podpoře mohou děti hrát a mít radost 
z tohoto sportu.

16. listopadu jsme uspořádali 36. ročník tur-
naje mužů. Po loňské vysoké účasti 52 hráčů 
letos dorazilo pouze 30. Vítězem se stal Petr 
Krása ze Zbraslavce, když ve finále porazil 
domácího Aleše Kellnera, který tak vybojoval 
výborné druhé místo. Třetí skončil  Jiří Přikryl 
z  Blanska. Čtvrté místo obsadil nejmladší 
účastník turnaje Filip Zukal. 7. místo Danek 
Janáč. 13. místo Michal Bezděk. 16. místo Míra 
Žáček. V soutěži čtyřher slavili vítězství domá-
cí borci Aleš Kellner s Danem Janáčem. 
Hned v neděli se pokračovalo okresním tur-
najem žáků, kde byla naopak účast rekordní. 

Rok uplynul jako voda a my bychom se 
s vámi rádi podělili o souhrn aktivit a úspěchů 
Tělovýchovné jednoty Vysočany v roce 2024.

Fotbalový oddíl
V rámci sdružení naše práce s mládeží přiná-
ší ovoce. Díky pečlivé přípravě a stabilnímu 
trenérskému zázemí se nám daří udržovat 
vysokou kvalitu tréninků i herní úroveň týmů. 
Podporujeme trenéry a hráče, aby měli co nej-
lepší podmínky k rozvoji, což je v dnešní době, 
kdy je hráčů méně, velkou výzvou. V tomto 
ročníku reprezentují TJ Vysočany mládežnické 
týmy dorostu (A a B), mladších žáků a starší 
i  mladší přípravky. Výsledky i zapojení hráčů 
nás motivují pokračovat v naší snaze.

A-tým mužů na cestě k úspěchu
Náš A-tým mužů si v první polovině soutěže 
okresního přeboru vede skvěle. Po podzimní 
části sezóny držíme první místo, a tak s napě-
tím očekáváme jarní pokračování a konečné 
výsledky.

Oddíl stolního tenisu
Stolní tenis v naší TJ zažívá skvělé období. 
Mládežnické týmy trénují pod vedením 
zkušeného trenérského týmu a zahrnují nej-
mladší děti až po dorostence. Jestli tuto laťku 
udržíme, tak se o budoucnost stolního tenisu 
ve Vysočanech nemusíme obávat.
V dospělých kategoriích reprezentují TJ Vysočany 
dva týmy v okresních soutěžích a jeden tým 
v krajské třídě 2, kde si letos vedeme výborně.

Péče o areál
Během roku jsme dokončili významnou 
rekonstrukci sprch v kabinách a část venkov-
ního posezení pod plechovou střechou. Dále 
pečujeme o celkovou údržbu našeho spor-
tovního areálu. Aktuálně usilujeme o získání 
dotace na rekonstrukci umělého povrchu za 
hlavním travnatým hřištěm. Náklady na tento 
projekt jsou odhadovány na 4 miliony korun, 
a pokud bude vše schváleno, dočkáme se 
modernizace, která posune naše tréninkové 
možnosti na novou úroveň.

Společenské akce
Kromě sportovních aktivit jsme během roku 
pořádali také několik společenských událos-
tí. Mezi nejvýznamnější patří tradiční vyso-
čanská pouť. Dále jsme uspořádali několik 
tanečních zábav a spoustu dalších akcí. Tyto 
akce jsou nedílnou součástí života naší obce 
a těší nás, že se jich pravidelně účastní tolik 
lidí.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem 
trenérům, hráčům, rodičům a fanouškům za 
podporu, bez které by naše práce nemohla 
být tak úspěšná. Doufáme, že i v příštím 
roce budeme společně pokračovat v bu-
dování silné komunity a rozvoji sportu ve 
Vysočanech.

Za TJ Vysočany Leoš Crhonek 

Dále bychom chtěli připomenout sportovní 
výsledky našich oddílů.

Rok 2024 očima TJ Vysočany: shrnutí úspěšného rokuRok 2024 očima TJ Vysočany: shrnutí úspěšného roku
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Turnaje se zúčastnilo 72 hráčů a hráček. Turnaj 
se hraje systémem výkonnostních divizí po osmi 
hráčích.  Domácích hráčů se zúčastnilo 8 a sbírali 
cenné zkušenosti. Vítězem první divize se stal 
Barták Lukáš z Kunštátu. Výsledky domácích 
hráčů: Kuběna Matěj 8. místo 3. divize, Matoušek 

Michal 8. místo 5. divize. Kuběna Adam 2. místo 
6. divize. Kolomazníček Jakub 4. místo 7. divize. 
Sekanina Václav 6. místo 8. divize. 9.–16. místo 
Ševčík Šimon, Šmída Daniel, Beneš Dominik.
Závěrem bych chtěl všechny pozvat na 
tradiční Vánoční turnaj, který letos uspo-

řádáme v sobotu 28. 12. 2024 od 13:00 
hodin. Soutěžit se bude ve všech tradičních 
kategoriích Registrovaní, Amatéři, Žáci, 
Ženy. Chybět nebudou ani oblíbené čtyřh-
ry. Nebojte se přijít si zahrát. Vítáni jsou  
všichni.

A-tým: FK Vysočany/Šošůvka 
Jarní část okresního přeboru jsme zahájili 
bez, jak se později ukázalo dlouhodobě 
zraněných, Maňouška s Wágnerem, ale se 
snahou pohybovat se v popředí tabulky. 
Začali jsme vysokým vítězstvím nad silným 
Bořitovem a vzhledem k nevýrazné formě 
doposud suverénních Boskovic/Letovic jsme 
najednou dostali možnost bojovat o postup 

do vyšší soutěže. Dá se říct, že vše rozhodl 
vzájemný zápas obou týmů prakticky „upro-
střed jara“ ve Vysočanech. Soupeř odehrál 
klíčových 90 minut v klidu a zkušeně a po 
jeho výhře bylo v podstatě rozhodnuto. 
V druhé polovině jarní části to už z naší stra-
ny nebylo ono. Ze zbývajících sedmi zápasů 
jsme vyhráli jen tři a v posledním duelu jsme 
předvedli doslova tristní výkon s Ostrovem 

(ten zamířil do pro něj později neúspěšné 
baráže) a naše porážka nás poslala na koneč-
nou třetí příčku tabulky. Měli jsme rozhodně 
na víc. Takovou individuální útěchou nám 
mohlo být pouze, že Tadeáš Kosek skončil se 
32 góly na druhém místě v tabulce střelců za 
suverénním Alexou z Bořitova. Ten se trefil 
38x.

V novém ročníku 2024/25, tentokráte pod 
názvem 8. liga, sestupující Ostrov a Sloup 
nahrazuje rezerva Ráječka a Vranová, na-
opak z krajské soutěže sestupuje Rudice. Ke 
změnám dochází i v našem kádru. Odešel 
Musil (bydlící dlouhodobě v Praze), Dixie 
Svoboda míří do Sloupu a také z pracov-
ních důvodů přerušil svoje působení v  na-
šem oddíle Marek Hloch. Ovšem vrací se 
Crhonek z Vilémovic, Vybíhal z Protivanova 
a úplně novými tvářemi se stávají Hanák 
z Čechovic, Horáček z Ráječka a brankář 

Holásek z Lipové. Trenér Musil má tedy k dis-
pozici poměrně kvalitní kádr, který by se měl 
dle reálných odhadů pohybovat v popředí 
tabulky. A výsledky v podzimní části před-
poklady potvrzují. Sice prohrajeme ve 4. kole 
v Ráječku s místní posílenou rezervou, ale až 
na remízu v Olešnici procházíme soutěží bez 
větších problémů. Doma neztratíme ani bod 
a většinu protivníků porážíme rozdílem třídy 
a někdy i více. Nejvíce starostí máme nako-
nec s Jedovnicemi, kterým se podzim taktéž 
vydaří a v tabulce jim patří 2. místo. Ovšem 

to první je v držení našich fotbalistů, kteří 
nastříleli nejvíce branek, nejméně jich obdr-
želi a se šestibodovým náskokem přezimují 
v čele soutěže. 
Našimi nejúspěšnějšími střelci jsou Tomáš 
Crhonek se 13 brankami a po deseti gólech 
nastřílel Tadeáš Kosek a Jakub Jamrich.
Ještě nás samozřejmě čeká druhá polovina, 
ale v očích našich příznivců a zřejmě i soupeřů 
jsme největším favoritem na postup do kraj-
ské soutěže. Ovšem míč je kulatý a jak to bude 
reálně, se ukáže až na jaře 2025.

Fotbalový oddílFotbalový oddíl

Konečná tabulka ročníku 2023/24

  1. Boskovice – Letovice B 26 23 1 2 93:33    70

  2. Bořitov 26 18 2 6 98:49    56

  3. Vysočany - Šošůvka 26 16 5 5 94:42    53

  4. Olešnice 26 14 4 8 48:39    46

  5. Lipovec 26 12 6 8 60:53    42

  6. Doubravice 26 11 4 11 49:61    37

  7. Lipůvka 26 10 3 13 60:66    33

  8. Drnovice 26 9 4 13 43:62    31

  9. Černá Hora 26 8 6 12 45:58    30

10. Jedovnice 26 7 7 12 49:57    28

11. Skalice 26 8 3 15 41:72    27

12. Knínice 26 7 5 14 41:65    26

13. Ostrov 26 5 6 15 40:64    21

14. Sloup 26 4 4 18 31:71    16
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Průběžná tabulka ročníku 2024/25

  1. Vysočany - Šošůvka 13 11 1 1 59:15   34

  2. Jedovnice 13 9 1 3 32:17   28

  3. Ráječko B 13 8 2 3 36:23   26

  4. Bořitov A 13 8 1 4 54:18   25

  5. Rudice 13 7 1 5 37:19   22

  6. Olešnice 13 6 4 3 23:16   22

  7. Lipůvka 13 7 0 6 27:29   21

  8. Lipovec 13 6 2 5 23:24   20

  9. Drnovice 13 3 5 5 15:22   14

10. Skalice 13 3 4 6 20:50   13

11. Knínice 13 3 2 8 20:41   11

12. Černá Hora 13 2 2 9 21:42     8

13. Doubravice 13 2 2 9 18:39     8

14. Vranová 13 2 1 10 25:55     7

Dorost (roč. 2005 až 2008, případně mladší) – 9 účastníků

Konečné umístění 2023/24:   
1. Boskovice–Letovice B 19 19 0 0 89:6  57

8. Vysočany-Šošůvka/Sloup 19 3 2 5 45:124 11

Mladší žáci (roč. 2011 až 2012) – 12 účastníků

Konečné umístění 2023/24:   
1. Lipovec/Ostrov 22 19 1 2 158:49 58

8. Vysočany-Šošůvka/Sloup 22 9 1 12 83:120 28

Starší přípravka (roč. 2013 až 2014, případně mladší) – 23 účastníků

Konečné umístění 2023/24:   

1. Boskovice-Letovice LU11 44 40 1 3 585:122 121

3. Vysočany-Šošůvka/Sloup A 44 38 1 5 464:165 115

17. Vysočany-Šošůvka/Sloup B 44 14 3 27 270:387 45

Mládež 
V jarní části pokračovala v soutěžích všechna 
naše mládežnická družstva.
Dorostu se pod vedením Petra Mikuláška 
příliš výsledkově nevedlo a do boje o první 
čtveřici (soutěž se po základní části dělila) 
měl daleko. Nakonec tedy působil ve skupi-
ně o 5. až 8. místo, jelikož Bukovinka do ná-
stavby už nezasáhla. V této kategorii nejvíce 
„doplácíme“ na odchody hráčů do vyšších 
soutěží, ale na druhou stranu je třeba říct, 
že pokud na to výkonnostně mají, tak jim 

v cestě do krajských soutěží nikdo bránit 
nebude. 
Mladší žáci s trenérem Petrem Žilkou v pod-
statě udržovali stabilní výkonnost i v jarní čás-
ti a konečné umístění ve středu tabulky odpo-
vídalo reálným možnostem týmu. Bohužel od 
podzimní části nejsme schopni zajistit kate-
gorii starších žáků, a tak končící ročník 2011 
bude působit od podzimu převážně v Lipovci.
Starší přípravka A dosáhla nejlepšího výsled-
ku v mládežnické kategorii, kdy pod vedením 
Marka Pernici obsadila výborné 3. místo. Starší 

přípravka B s trenéry Michalem Benešem 
a Tomášem Crhonkem byla věkově nejmladší 
v soutěži a nabrané zkušenosti by měly děti 
zúročit v dalších letech.
Jak trenér dorostu Petr Mikulášek, tak trenér 
Petr Žilka od mladších žáků po několika letech 
práce u mládeže s koncem sezóny 2023/24 
prozatím končí (jelikož se nemá nikdy říkat 
nikdy…). Na tomto místě jim patří velký dík za 
všechen čas věnovaný mládeži a i respekt, oba 
dva svá družstva vedli v podstatě sami, což 
ocení každý, kdo se někdy mládeži věnoval.
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Příjemné prožití vánočních svátků 
a vše nejlepší do nového roku
Vám přeje obec Vysočany.

PF 2025

Mladší žáci (roč. 2012 až 2013) – 13 účastníků

Průběžné umístění 2024/25:  
1. Boskovice-Letovice C 12 11 1 0 129:7 36

7. Vysočany-Šošůvka/Sloup 12 4 2 6 34:59 14

Starší přípravka (roč. 2014 až 2015, případně mladší) – 23 účastníků

Průběžné umístění 2024/25:  
1. Boskovice-Letovice LU11 22 19 1 2 302:81 58

3. Vysočany-Šošůvka/Sloup 22 18 1 3 225:84 55

Mladší přípravka (roč. 2016 až 2017, případně mladší) – 20 účastníků

Průběžné umístění 2024/25:  
1. Boskovice-Letovice LU9 19 19 0 0 406:52 57

6. Vysočany-Šošůvka/Sloup 19 12 0 7 177:144 36

Dorost (roč. 2006 až 2009, případně mladší) – 11 účastníků

Průběžné umístění 2024/25:   

1. Protivanov/Plumlov 12 10 1 1 48:12    31

9. Vysočany-Šošůvka A 12 3 1 8 18:70    10

11. Vavřinec/Sloup B 12 0 0 12 6:69      0

Mládežnické celky pokračují i na podzim 
2024 na základě spolupráce Šošůvky, Vysočan 
a Sloupu. V dorostenecké kategorii navíc při-
byl i Vavřinec. Zkrátka hráčů je méně a méně 
a fotbal už pro děti a mládež není fenoménem 
jako před dvaceti, třiceti lety.
Dorost je momentálně rozdělen na A a B, kdy 
áčko pod vedením trenéra Lukáše Piňose má 
hlavní základnu ve Vysočanech a kádr tvoří 
především mládežníci z Vysočan a Šošůvky. 
Béčko dorostu je pak ve Vavřinci, kam se 
přidružili fotbalisté ze Sloupu. Výsledkově se 

oběma mužstvům příliš nevede, když patří do 
spodní poloviny tabulky. Ovšem soutěž do-
rostu je taková multiokresní, když zde najde-
me týmy z Prostějovska, Ždárska i Svitavska. 
Nezbývá než se vrátit o odstavec výše s dovět-
kem „lidi nejsou“.
Dalším naším týmem jsou mladší žáci. Ty vede 
od podzimu Marek Pernica, jde o ročníky 
2012–13 a jejich hlavním působištěm je Sloup.
Přípravky máme tentokrát starší i mlad-
ší. Ta starší je vedená Michalem Benešem 
a Tomášem Crhonkem, jde o hráčské ročníky 

2014–15. Kluci (a i jedna slečna) hrají domácí 
zápasy ve Vysočanech, trénují střídavě zde a ve 
Sloupu. Výsledkově patří k těm lepším týmům.
Posledním týmem je mladší přípravka. Zde 
pod vedením Stanislava Šindelky působí děti 
ročníků 2016–17 (případně i mladší). Trénuje 
se střídavě Šošůvka a Vysočany, kde se hrají 
i domácí zápasy. Pokud bych bral v potaz vý-
sledky, tak je to takové „střídavě oblačno“, ale 
pořád si myslím, že u mládeže jsou výsledky 
až na několikátém místě v pořadí, základem 
by měla být chuť hrát a vůbec sportovat.
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Zpravodaj obce Vysočany nabízí na svých stránkách řádkovou i plošnou inzerci. Pro občany je vyhrazena řádková inzerce běžného charakteru 
ZDARMA. Podnikatelům rovněž nabízíme řádkovou i plošnou inzerci. Její cena je určena dle objemu inzerátu. Cena plošné inzerce za 1 cm2 = 
2 Kč (celostránková inzerce 800 Kč). Cena řádkové inzerce 30 Kč za řádek. Texty inzerátů zasílejte v elektronické podobě, plošnou prezentaci 
na základě předchozí domluvy.
Zpravodaj vyšel nákladem 310 ks. Občanům Vysočan je ZDARMA distribuován do poštovních schránek. Za věcnou správnost příspěvku 
zodpovídá autor. Obecní úřad si vyhrazuje právo příspěvky dle potřeby krátit, případně stylisticky upravit nebo nezveřejnit. Vydává: obec 
Vysočany, Vysočany č. p. 130, 679 13 p. Sloup v Moravském krasu, IČ: 00281301; Redakční úpravy: Mgr. Bořivoj Sekanina; Sazba, zlom a tisk: 
Computer Media s.r.o.; Registrace zpravodaje: MK CR E 20600. Periodický tisk územního samosprávného celku.
Uzávěrka pro dodání příspěvků jarního čísla je 23. 3. 2025.

Vánoční svátky se blíží mílovými kroky a ob-
chody nás lákají vánoční výzdobou. Spolu 
s  tím přichází i čas nákupů vánočních dárků. 
A právě této doby využívají zloději a podvod-
níci, kteří často zneužívají předvánočního sho-
nu. Mnoho lidí dává v dnešní době přednost 
nákupům v online prostoru, ale ani zde zloději 
nezahálí.
Pojďme si připomenout základní rady a dopo-
ručení týkající se online nakupování:
• Vždy ověřujte věrohodnost internetového 

obchodu. K tomu můžete využít webové 
stránky, které upozorňují na rizikové e-sho-
py (www.coi.cz).

• Mnohé mohou napovědět i recenze jed-
notlivých online obchodů.

• Varující může být i podezřele nízká cena 
produktu.

• Při prvním nákupu na neznámém e-shopu 
plaťte raději na dobírku.

• Buďte obezřetní při online platbách. 
Všímejte si, zda přenos dat probíhá na 
zabezpečených protokolech (https, tls, 
ssl). Vždy ověřte, zda vás webová stránka 
navádí na bezpečnou platební bránu.

• S nikým nesdílejte informace o platební/
kreditní kartě.

• Neukládejte údaje o své platební kartě. 
Mnozí poskytovatelé vám budou nabízet 
automatické uložení platební karty pro 
další nákup. V případě, že se jedná o kartu 
k vašemu běžnému účtu, kde disponujete 
prostředky, kterými hradíte své životní ná-
klady, nedoporučujeme údaje ukládat.

• Nastavte si limit pro platby online. Limit 
na kartě můžete před nákupem zvednout 
a po nákupu opět snížit. Některé banky 
umožňují dočasně zapnout nebo vypnout 
kartu pro platby na internetu, popř. využij-
te jednorázovou virtuální platební kartu.

• V případě nakupování u neověřeného ob-
chodníka nikdy neplaťte přímým bankov-
ním převodem. V tomto případě neexistuje 
možnost přímého vrácení peněz.

• Používejte platební bránu. Platební brána 
vám obvykle posílá údaje o transakci zvlášť 
e-mailem. I podle toho poznáte, jakou 
bránu jste při transakci použili. Tyto údaje 
si uložte, mohou se hodit při reklamaci. 
Výhodou u této metody je, že obchodník 
nemá přístup k údajům o platební kartě.

• Své kybernetické znalosti si můžete ověřit 
na www.kybertest.cz.

Buďte obezřetní, nedávejte zlodějům šanci 
a v klidu si užijte vánoční svátky.

por. Mgr. Zdeňka Procházková,
metodik prevence

Oddělení tisku a prevence
Krajské ředitelství policie Jihomoravského kraje
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